



Women's Peace Network

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးများနေ့ ထုတ်ပြန်ချက် | မတ်လ ၈ရက်နေ့၊ ၂၀၂၃ခုနှစ်။

ယနေ့ကျရောက်သည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးများနေ့ အခါသမယအား အကြောင်းပြု၍ မိမိတို့ Women's Peace Network သည် ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းရှိ အမျိုးသမီးများနှင့် သွေးစည်းညီညွတ်ပါကြောင်း၊ သာတူညီမျှမှုနှင့် လွတ်လပ်မှုတို့အတွက် မိမိတို့စေတနာတော်တည်ပါကြောင်း ထပ်လောင်း ကတိသစ္စာပြုအပ်ပါသည်။ အီရန်မှ ယူကရိန်းသို့တိုင်အောင် အမျိုးသမီးများသည် မတရားမှုမှ လွတ်မြောက်သော ကမ္ဘာတစ်ခုဖြစ်ရန်အလို့ငှာ အတူတကွလှုပ်ရှားကြရာ၌ တီထွင်နိုင်ကြသူများ၊ ဆန်းသစ်ဖန်တီးကြသူများ၊ ဦးဆောင်လှုပ်ရှားသူများဖြစ်ကြပါသည်။

လက်ရှိအခြေအနေများ မည်သို့ပင်ဆိုးရွားနေစေကာမူ အမျိုးသမီးတို့ကြီးတစ်ခုလုံး၏ စွန့်စားမှု၊ ရဲရင့်မှု နှင့် သင့်ဌာန်ခိုင်မာမှုများကြောင့် မိမိတို့ အနာဂတ်အတွက် ခွန်အားဖြစ်ရပါသည်။ ယနေ့အချိန်တွင် မြန်မာပြည်တစ်ဝှမ်းရှိ အမျိုးသမီးများသည် စစ်အာဏာရှင်ဆိုးများ၏ရန်မှ လွတ်မြောက်ရန်အတွက် ရုန်းကန်လှုပ်ရှားနေကြရာ၌ ကြီးမားသော နစ်နာဆုံးရှုံးမှုများ၊ စိတ်ဒဏ်ရာများကို ရရှိထားကြသည်။ အာဏာသိမ်းခံခဲ့ရသူ နှစ်နှစ်ကျော်ကာလအတွင်း မြန်မာစစ်တပ်သည် နိုင်ငံတစ်ဝှမ်း၌ ၎င်းတို့၏ တရားမဝင်သောအာဏာကို အမြစ်တွယ်လာစေရန် ရက်ရက်စက်စက်ပြုကျင့်လျက်ရှိပေသည်။ စစ်တပ်သည် ၎င်းတို့ရရှိသည့် လက်နက်များနှင့် လေယာဉ်ဆီများကို အသုံးပြု၍ စကိုင်းတိုင်း၊ မကွေးတိုင်း၊ အပြင် ချင်း၊ ကရင်၊ ကချင်၊ ကယားနှင့် အခြားသော လူမျိုးစုငယ်များနေထိုင်ရာဒေသများအား လေကြောင်း၊ ကုန်းကြောင်း တိုက်ခိုက်မှုများ အပြင်းအထန်ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။ ဤစစ်ရာဇဝတ်မှုများနှင့် လူသားဖြစ်မှုကို ဆန့်ကျင်သော ရာဇဝတ်မှုများကြောင့် သိန်းပေါင်းများစွာသော ပြည်သူများသည် လုံခြုံမှုအာမခံချက် ကင်းမဲ့စွာ နေရပ်စွန့်ခွာထွက်ပြေးနေကြရသည်။ အမျိုးသမီး ၃၉၀ကျော် အသတ်ခံခဲ့ရပြီး အမျိုးသမီးများကို အဓမ္မပြုကျင့်ခံရနိုင်မှု အန္တရာယ်ထဲသို့ တွန်းပို့လျက်ရှိပေသည်။ လတ်တလော၌ ရိုဟင်ဂျာအမျိုးသမီးများသည် ၎င်းတို့၏ ခရီးသွားလာခွင့်၊ ပညာသင်ယူခွင့်၊ လက်ထပ်ထိမ်းမြားခွင့်၊ ကလေးမွေးဖွားခွင့် နှင့် အခြားသော အခြေခံအခွင့်အရေးများစွာကို ကန့်သတ်ခံရမှုများ ပိုမိုကြုံတွေ့နေကြရသည်။ အာဏာသိမ်းစစ်တပ်သည် ဤကန့်သတ်မှုများနှင့် အကြမ်းဖက်မှုများကို အသုံးပြု၍ ရိုဟင်ဂျာအမျိုးသမီး ၈၆၃ဦး အပါအဝင် ရိုဟင်ဂျာ ၂၇၅၃ဦးကျော်ကို ဖမ်းဆီးထားခဲ့သည်။ အကျဉ်းထောင်များနှင့် စစ်ကြောရေးစခန်းများတွင် အမျိုးသမီးတက်ကြွလှုပ်ရှားသူများ၊ သတင်းထောက်များ၊ ဆရာမများ၊ အနုပညာရှင်များ၊ ဆရာဝန်များ၊ ရှေ့နေများ နှင့် အခြားသော နယ်ပယ်ပေါင်းစုံမှ ၄၀၀၀ကျော်သော အမျိုးသမီးများသည် စစ်တပ်၏ အဓမ္မဖမ်းဆီးခြင်းကို ခံခဲ့ရပြီး လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်မှုနှင့်နှိပ်စက်မှုမျိုးစုံကို ရင်ဆိုင်နေကြရသည်။ လူနည်းစုတိုင်းရင်းသားများ ဆယ်စုနှစ်များစွာကြာ ဖိနှိပ်ခံနေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသည် အမျိုးသမီးများနှင့် ၎င်းတို့၏ အခြေခံအခွင့်အရေးများအတွက် လုံခြုံမှု မရှိတော့ပေ။



Women's Peace Network

သို့သော်ငြားလည်း မြန်မာနိုင်ငံနှင့် အခြားဒေသများတွင် အမျိုးသမီးများသည် မြန်မာစစ်တပ်နှင့် ၎င်းတို့၏ ဖန့်ပုံပုံစံမျိုးစုံကို ဆန်းသစ်တီထွင်သော နည်းလမ်းများဖြင့် ခုခံတွန်းလှန်လျက်ရှိပြီး တော်လှန်ရေးလှုပ်ရှားမှုများကိုလည်း ဦးဆောင်လျက်ရှိသည်။ မိမိတို့ အမျိုးသမီးများသည် အနုပညာကအစ ပျောက်ကြားနည်းအဆုံး နည်းပေါင်းစုံသုံးပြုဆန္ဒပြမှုများ အပါအဝင်နည်းလမ်းမျိုးစုံဖြင့် အာဏာသိမ်းစစ်တပ်အား ဆန့်ကျင်လျက်ရှိပြီး၊ စစ်တပ်၏ ရာဇဝတ်မှုများကို မှတ်တမ်းတင်ခြင်း၊ အများပြည်သူအား နိုင်ငံတကာနှင့် အသိပညာပေးခြင်းများ ပြုလုပ်လျက်ရှိကြသည်။ အထူးသဖြင့် လူနည်းစုတိုင်းရင်းသား အမျိုးသမီးများသည် အကြမ်းဖက်ခံပြည်သူများသို့ အသက်ကယ် လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ အကူအညီများကို ပေးအပ်ခြင်းဖြင့် ၎င်းတို့၏လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်းရှိ ရက်စက်မှုများကို အချိန်နှင့် တပြေးညီတုန့်ပြန်နိုင်လျက်ရှိသည်။ မြန်မာအမျိုးသမီးများသည် အားလုံးပါဝင်သော၊ ငြိမ်းချမ်းသော၊ ဖဒရယ်ဒီမိုကရေစီပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရန်အလို့ငှာ ၎င်းတို့ကိုယ်တိုင် တီထွင်ဖန်တီးနိုင်ကြောင်း၊ မြန်မာဒီမိုကရေစီလှုပ်ရှားမှုကို ဦးဆောင်နိုင်ကြောင်း သက်သေများ ပြသလျက်ရှိသည်။

ထို့ကြောင့် ကမ္ဘာကြီးအနေဖြင့် မိမိတို့၏ အသံအားလေးစားရန်နှင့် မိမိတို့၏ ကြိုးစားမှုများကို ထိရောက်စွာ ကူညီထောက်ပံ့ပေးရန် တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။ နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝိုင်းအနေဖြင့် မြန်မာစစ်တပ်မှ မိမိတို့အပေါ် ကျူးလွန်နေမှုများအား ရပ်တန့်ပေးရမည်။ အထူးသဖြင့် မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်းအပါအဝင် စစ်တပ်နှင့် ၎င်း၏ဆက်စပ်သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအပေါ် အရေးယူပိတ်ဆို့မှုများ ချမှတ်ကာ စစ်တပ်သို့ လက်နက်နှင့် လေယာဉ်လောင်စာဆီရောက်ရှိနေမှုများကို ပိတ်ပင်သွားရမည် ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံများအနေဖြင့် မိမိတို့ လူ့အဖွဲ့အစည်းများသို့ ငွေကြေးနှင့် ပစ္စည်းထောက်ပံ့မှုများ အထူးသဖြင့် ပြည်တွင်းရွှေ့ပြောင်းဒုက္ခသည်များအတွက် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် အကူအညီများကို ပေးအပ်ရမည်ဖြစ်သည်။ ဤအကူအညီများသည် မြန်မာစစ်တပ်အား ၎င်း၏နိုင်ငံတကာ ရာဇဝတ်မှုများအတွက် တရားရုံးတော်တွင် တရားစွဲဆိုကာ မိမိတို့လူ့အဖွဲ့အစည်းများ အတွက် တရားမျှတမှုဖော်ဆောင်နိုင်သည်အထိ သက်ရောက်ရမည် ဖြစ်သည်။ ကုမ္ပဏီများနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများသည် မြန်မာစစ်တပ် သို့မဟုတ် ၎င်းတို့၏ လက်အောက်ခံလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များနှင့် စီးပွားရေးဆက်ဆံမှု လုံးဝမပြုလုပ်ရပေ။ အထူးသဖြင့် Facebook နှင့် Telegram တို့သည် မိမိတို့နှင့် မိမိတို့၏လုပ်ငန်းများအတွက် လုံခြုံမှုကို အာမခံပေးရမည် ဖြစ်သည်။

မြန်မာဒီမိုကရေစီလှုပ်ရှားမှုများတွင် အမျိုးသမီးများ အထူးသဖြင့် လူနည်းစုတိုင်းရင်းသားများနှင့် လူနည်းစုဘာသာဝင်များမှ အမျိုးသမီးများကို ၎င်းတို့၏ အရည်အချင်းနှင့် ကျွမ်းကျင်မှုအလိုက် ပြည့်ဝစွာ အသုံးချနိုင်သည့် နေရာများတွင် ပါဝင်စေရန် တော်လှန်ရေးခေါင်းဆောင်များနှင့် အင်အားစုများအား တိုက်တွန်းပါသည်။ ဒါ့အပြင် မြန်မာနိုင်ငံတွင် လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာအကြမ်းဖက်မှု ပုံစံမျိုးစုံနှင့် ခွဲခြားဆက်ဆံမှု၏ အရင်းမြစ်ကို



Women's Peace Network

ထိရောက်စွာ ဖြေရှင်းနိုင်ရန်အလို့ငှာ အနာဂတ်အရပ်သားခေါင်းဆောင်များသည် အမျိုးသမီးများ အထူးသဖြင့် ရိုဟင်ဂျာအမျိုးသမီးများနှင့် အနှစ်သာရရှိစွာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရန် တိုက်တွန်းပါသည်။ ဤဖြစ်စဉ်များတွင် လိင်မတူကွဲပြားမှု၊ ကျား/မတန်းတူညီမျှရေးနှင့် တရားမျှတရေးကို ဦးစားပေးချဉ်းကပ်သည့် ကြားကာလတရားမျှတမှု ဖော်ဆောင်ခြင်း ဖြစ်စဉ်များလည်း ပါဝင်သင့်ပေသည်။

နှိဂုံးချုပ်အနေဖြင့် ပြောရသော် နိုင်ငံတကာနှင့် မြန်မာလူ့အဖွဲ့အစည်းသည် ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှု ဖြစ်စဉ်အားလုံးတို့တွင် အမျိုးသမီးများနှင့် ဖယ်ကျဉ်ခံလူ့အဖွဲ့အစည်းများကို ဖိတ်ကြားရမည် ဖြစ်သည်။ အစိုးရများ၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ခေါင်းဆောင်များသည် ဤအုပ်စုများကို အရေအတွက်အရကိုယ်စားပြုပါဝင်စေရုံ သက်သက်မဟုတ်ဘဲ အနှစ်သာရအရ ကန့်ပေါင်းစုံတွင် ထိရောက်စွာ တိုင်ပင်ဆွေးနွေးရမည် ဖြစ်သည်။

ယနေ့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးများနေ့တွင် မြန်မာနှင့် နိုင်ငံတကာရှိ မိမိတို့အမျိုးသမီးထုကြီးအားထပ်မံ ဂုဏ်ပြုပါသည်။ မိမိတို့၏ လုပ်ရည်ကိုင်ရည်နှင့် ဆွတ်ခူးနိုင်မှုများအားလည်းကမ္ဘာကြီးက အသိအမှတ်ပြုချိန်တန်ပြီ ဟု ယုံကြည်ပါသည်။